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25. juli 2018 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut kendskab til, hvor mange sejlskibe der ankommer her til 

landet fra udlandet og rejser internt her i landet? 

a. Søger de om indrejsetilladelse og afkræver man dem afgift? Hvis ja, 

hvordan bliver det opkrævet? 

b. Er ankomster fra disse skibe stigende i de sidste år? Hvis ja, hvor stor er 

stigningen? 

2. Har Naalakkersuisut kendskab til hvilket formål og hvad disse sejlskibe laver 

her i landet?   

3. Hvordan sker kontrollen med disse sejlskibe og hvem kontrollerer dem? 

a. Bliver de kontrolleret? Bliver de kontrolleret når de sejler ind i fore 

farvande og når de forlader vore farvande?  

4. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at øge kontrol af sejlskibene? 

5. Såfremt kontrollen skal øges, har Naalakkersuisut foretaget beregninger om de 

økonomiske konsekvenser heraf? Hvem foretager kontrollen? 

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 
Jeg har i de senere år bemærket at der ankommer sejlskibe fra udlandet. 

 

Det er både betagende og herligt at disse sejlende nu også har vist interesse for vort land. 

 

Desuagtet er der stigende antal personer der ønsker at få oplyst hvad de laver her i landet. 

 

Nu er folk begyndt at gætte: at de smugler falkeæg ud af landet. Nogle siger: at de smugler 

smykkesten ud af landet. Nogle siger: at de kommer for at sejle for og servicere turister. 

 

Derfor ønsker jeg også at få oplyst hvilke formål disse sejlskibe har for at sejle i vore farvande. 

Derfor sender jeg disse spørsmpl til Naalakkersuisut. 

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


